
Bestyrelsesmøde Lambda 

Sted: Lambda, Mødelokalet, Brogade 3, 5000 Odense C 

Tid: 08-09-2022 kl. 19.00 - 21.30 

Til stede: MK, ENJ, NA, BD, SA, SBP, MSN  Afbud: JL    Udeblevet:  

 

○ Mødeleder: MK 

○ Referent: SBP 

 

● Runden rundt 

Tages ikke til referat. 

 

● Opgaver siden sidst - 5 minutter  

MK: Kontakt til en håndværker der kan slibe gulve i lejligheden. Der er skrevet til en 

og der afventes svar.  

 

NA: Har hængt plakater op på SDU med generel PR for Lambda. 

 

NA: Foldere genbestilles dags dato.  

 

JL: Der er lavet jobopslag til frivilligjob.dk. Der søges efter baransvarlige.  

 

SBP/JL: Afventer tilbagemelding i forhold til dato for undervisning af frivillige 

(Paragraf 18 midler)  

 

DL: Arbejder og fokuserer på en mere langsigtet løsning i forhold til 

frivilligsituationen. Der tales også om der kan være andre alternativer i forhold til 

måden vagter bookes på.  

 

● Meddelelser til referat - 15 minutter. 

Rådgivningen (v. SBP):  

Rådgivningen har lige haft mulighed for at sende to frivillige på rådgiveruddannelse. 

Desværre blev den ene frivillige syg og måtte melde afbud.  

Der er kommet en ny supervisor, da den tidligere fik et nyt job som ikke var foreneligt 

med at være supervisor rent tidsmæssigt. Den nye blev budt velkommen til 

kvartalsmøde i mandags.  

På mødet var der besøg af Line Bjørndal, der er næstformand i 3F Odense GOPS, 

som fortalte om den nyeste viden inden for LGBT+Personer og arbejdsmarkedet. Det 

gav anledning til en god dialog om hvordan vi også kan få hjulpet rådsøgende, der 

oplever udfordringer i deres arbejds eller uddannelsesliv.  

 

International Welcome Event - A fair for internationals in Odense (v. SBP): 

Der var kommet en henvendelse på chatten i Rådgivning uden for åbningstid i sidste 

uge. Det var fra en af medarbejderne der er med til at arrangere International 

Welcome Event.  

Den er jo desværre så først set i mandags og da der blev taget kontakt tirsdag, var 

tilmeldingsfrist overskredet. Det er en messe hvor foreninger kan deltage og 

præsentere deres tilbud. De er opfordret til at kontakte os en anden gang i bedre tid, 

så vi kan se om vi har frivillige der kan deltage på Lambdas vegne.  



 

Møde med PET (v. SBP): 

LGBT+ Danmark fik en henvendelse til at mødes med PET efter der var skyderi i 

Oslo i forbindelse med Oslo Pride. Der blev herefter arrangeret en workshop omkring 

forebyggende sikkerhed, hvor SBP blev inviteret med. Grundet sygdom på dagen 

måtte der meldes afbud, men der medarbejderne fra PET har tilbudt at 

mødes.Relevant viden deles efter mødet. 

 

Copenhagen Pride (v. ENJ): 

Deltagelsen til Copenhagen Pride gik generelt godt. Vognen var udsolgt, og der var 

også solgt en pæn del billetter til gaden.  

Der var rigtig mange mennesker, og også flere end tidligere. Vores vogn var som 

tidligere år populær, og rigtig mange mennesker som “kom ind fra siden” placerede 

sig ved vores vogn, hvilket gjorde at pladsen var ekstremt trang og desværre også 

udfordringer med personer som hoppede op på lastbilen fra bagsiden. De to 

paradevagter gjorde et glimrende arbejde, men grundet mængden af mennesker - og 

særligt de mange som gik på siden af, og bagved, lastbilen - havde det været givtigt 

med et par ekstra paradevagter, således at særligt MK og ENJ måtte bistå. 

 

Prisændringer i baren (v. NA): 

DL arbejder med at ændre priser. Der er få ændringer de gerne vil have indført. 

Anarkist ønsker man at hæve fra 35 kr til 40. Kr hvilket giver bedre mening i forhold til 

indkøbspris sammenlignet med andre varer. Det foreslås også at lade den lille kop 

kaffe udgå fra sortimentet. Her argumenteres for at det er bedre at lade den store 

kop udgår i stedet. Der er også tanker om at ændre så medlemmer kan få 10% i 

rabat på alle varer incl. tilbudspriser. Der foreslås at ølkort hæves til 220 kr. 

 

Det aftales, at DL kan arbejde videre med ovenstående prisjusteringer uden at det 

kræver et selvstændigt punkt på et møde.  

 

Orientering fra DL (v. NA):  

DL indfører, at de holder endnu et fast møde for DL hver måned. Derudover indføres 

der faste tilbud i baren.  

 

Personsag (v. SBP + MK) - 5 minutter 

Orientering om personsag. Tages ikke til offentligt referat.  

 

SBP og MK orienterer om personsager. Er taget til referat i bestyrelsens interne 

referat.  

 

● MIX Odense (v. AP) - 30 minutter  

Annie Pladsbjerg (AP) er inviteret med til mødet. Opfølgning på drøftelserne fra 

mødet i maj omkring afviklingen af og planerne for MIX Odense.  

 

Der er ikke kommet svar fra Annie, hvorfor punktet udgår.  

 

● Regnskab og økonomi 

○ Økonomisk update (v. ENJ) - 10 minutter  



■ Tilskudsaftale med Odense Kommune: Aftalen er nu endelig så begge 

parter er tilfredse. Den er underskrevet fra vores side og sendt til 

Odense Kommune. Dags dato er den returneret fra Odense 

Kommune. ENJ sender faktura til dem, så vi kan modtage tilskud.  

 

■ ENJ har foretaget slutafregning for corona-kompensationen som blev 

modtaget for anden nedlukning (dec 20 til feb 21). Det afregnede 

beløb er en lille smule lavere end oprindeligt ansøgt, blandt andet 

grundet mindre udgifter til vand/varme/el end forventet. Der vil derfor 

forventeligt komme en mindre tilbagebetaling til staten på differencen 

(ca. 2000 kr.).  

Det er håbet at der ikke kommer tilbageløb på denne slutafregning.  

 

■ I prognosebudgettet som blev gennemgået i juli er (i indeværende år) 

sat penge af til forskellige aktiviteter og anskaffelser, som skal 

gennemføres i indeværende år. Herudover er det par poster hvor det 

er usikkert om de ender med at blive aktiveret, eksempelvis 

underskuddet på Copenhagen Pride og revisorbistand.  

Såfremt nogle af disse udgifter ikke skulle blive aktiveret vil de 

pågældende midler skulle bruges på anden måde. Samtidig er der de 

kommende år også en del midler at kunne bruge af, grundet støtten 

fra kommunen.  

På denne baggrund er det opfordringen at alle bestyrelsesmedlemmer 

overvejer nyanskaffelser, reparationer, projekter mv. som man kunne 

tænke sig der blev prioriteret midler til. Send gerne disse punkter inkl. 

estimeret omkostning til ENJ, som danner en liste man kan prioritere 

fra. 

 

PAUSE - 15 minutter 

 

● Miljø- og bæredygtighedspolitik (v. ENJ) - 15 minutter  

Godkendelse af udkast til miljø- og bæredygtighedspolitik som er skrevet på 

baggrund af drøftelserne på bestyrelsesmødet d. 16. juli 2022. Udkastet er vedhæftet 

indkaldelsen.    

 

Politik er godkendt. NA laver grafik på politikken i uge 37, hvorefter den 

offentliggøres. SBP sender den efterfølgende til kommunen til orientering.  

 

● Vægttræning (v. BD) - 15 minutter 

Der er behov for sparring i forhold til hvordan man får flere til at tilmelde sig initiativet 

med vægttræning. Pt. er der 3-4 personer som har indikeret interesse.  

 

BD har sparret ved frivilligmødet og har besluttet at invitere til en info aften i oktober, 

hvor interesserede kan spørge ind til initiativet.  

 

● Evaluering af arbejdet med deltagelsen i Copenhagen Pride (v. ENJ) - 30 

minutter 

Opsamling og evaluering af arbejdet med afvikling af deltagelsen til Copenhagen 



Pride. Særligt skal følgende to forhold drøftes: 

1) Bestyrelsens bistand og støtte i forbindelse med de konkrete opgaver og 

udfordringer som der har været.  

2) Hvordan håndterer vi deltagelsen til næste års Copenhagen Pride, således at det 

ikke ender i det samme forløb som i år.  

 

Ad 1) 

Der har manglet at blive handlet. ENJ har for længe siden nævnt , at han ikke 

ønskede hovedansvaret og ender alligevel med det. Der har været en del navne på 

frivillige i spil til opgaven som paradevagt, men ingen får handlet på at få spurgt eller 

inddraget de nævnte.  

 

Det italesættes, at det opleves generelt i bestyrelsen, at der bliver talt meget, men 

ikke altid handlet på ting. Dette medførte en drøftelse af forskellige frustrationer ved 

bestyrelsens arbejdsmåde og snak om hvordan man løser disse udfordringer. 

 

Punktet medfører følgende beslutninger og opfordringer: 

- SA er fremadrettet mødeleder i stedet for MK 

- I fremtidige indkaldelser vil alle punkter (som ikke er til orientering) pr. automatik 

indeholde følgende tre punkter som skal udfyldes ifbm. referatskrivning: Beslutning 

(kort skrevet), Ansvarlig og Deadline. 

- Bestyrelsens medlemmer skal være endnu bedre til at sende punkter til referat på 

forhånd, og ikke først nævne det på mødet.  

- Drøftelser på møderne skal i højere grad styres og man skal være bedre til at 

undgå at snakken bevæger sig for meget omkring emner mv. som er perifere ifht. det 

emne som drøftes. 

- Tidsestimater på punkterne skal i højere grad efterleves, således at møderne ikke 

går over tid. 

 

Ad 2) 

Bestyrelsen drøftede hvorledes man fremadrettet styrer forskellige projekter, som 

eksempelvis deltagelse til pride. Følgende blev drøftet og foreslået: 

- At der for forskellige arrangementer, fx pride, etableres en check-liste over opgaver 

mv. som skal udføres, således at alle efter omstændighederne kan overtage.  

- At man benytte gantt skema som værktøj til at skabe overblik over arrangementer 

og delopgaver for at sikre, at det kører.  

- Ved større arrangementer, som fx. pride, så skal der være 3 ansvarlige og sikre at 

der også er frivillige udenfor bestyrelse.  

- Man holder løbende korte onlinemøder eller lignende i forhold til koordinere ting og 

få drøftet om alt er “on track” 
 

Følgende besluttes: 

- Ved forberedelsen til og afviklingen af festen i oktober anvendes ovenstående 

principper for projektledelse som nævnt ovenfor. Herefter evalueres på mødet i 

oktober, således at der fremadrettet kan arbejdes videre med en projektmodel.  

- Forberedelser til opgaver skal påbegyndes i bedre tid end det skete med fx 

Copenhagen Pride  

 



● Eventuelt  

 

 

Opgaver fra sidst: 

● MK/NA: Nyt banner  

● NA: Udkast til politik for udlån af lokaler  

● DL skal afklare hvem der styrer kommunikation i forhold til hvem der kan være frivillig 

eller ikke frivillig.  

● JL laver opslag på at finde baransvarlige. Nogen som gerne vil arbejde med drift. NA 

bistår JL med nødvendig information. Beskrivelse i opslagene: 

- hvad er opgaven i at være frivillig i baren. 

- hvad er opgaven som baransvarlig i baren. 

- Hvilken fællesskab man kan få i forhold til at være frivillig.  

- Hvad får man ud af at være frivillig. 

● MK, MSN og BD: Kontakte folk med henblik på om de vil være paradevagt. 

● NA: Lave grindr-reklame. Deadline: 24. august. 

 

Nye opgaver: 

● MK/NA: Nyt banner  

● MK: Finde håndværker der kan slibe gulvene i lejligheden 

● NA: Udkast til politik for udlån af lokaler  

● NA: Lave grindr-reklame. Deadline: uge 38. 

 


